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Vedtekter for Samnanger kommune sitt kraft- og heimfallsfond

01.06.2023 Formannskapet:
Handsaming i møtet:
Innleiingsvis orienterte sakshandsamar Joachim Mathisen om at det er behov for å gjera ei endring i 
punkt 3.1 i framlegget til vedtekter. Korrekt tekst skal vera "Formannskapet er fondsstyre". Med 
denne justeringa vart rådmannen sitt framlegg samrøystes vedteke. 

FORM- 047/2023 Vedtak:
Samnanger kommune vedtek vedtekter for Samnanger kommune sitt kraft- og heimfallsfond slik dei 
ligg føre, med følgjande endring: 

· I punkt 3.1 skal ordlyden vera "Formannskapet er fondsstyre". 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Samnanger kommune vedtek vedtekter for Samnanger kommune sitt kraft- og heimfallsfond slik dei 
ligg føre. 

Dokument som er vedlagt:
Rundskriv for kraft- og heimfallsfond
vedtekter-for-samnanger-kommune-sitt-naringsfond
Forslag til vedtekter for Samnanger kommune sitt kraft- og heimfallsfond

Dokument som ikkje er vedlagt: 
· Veiledning om EØS-avtalens statsstøtteregler

· https://www.innovasjonnorge.no/contentassets/8de338ce28f44e829ac9af79a
4db6e73/eos-veilederen-08.04.22-norsk-pdf.pdf

Oppsummering:
Samnanger kommune mottek årleg økonomiske midlar på kr. 1 107 123,- med ein indeksjustering 

https://www.innovasjonnorge.no/contentassets/8de338ce28f44e829ac9af79a4db6e73/eos-veilederen-08.04.22-norsk-pdf.pdf
https://www.innovasjonnorge.no/contentassets/8de338ce28f44e829ac9af79a4db6e73/eos-veilederen-08.04.22-norsk-pdf.pdf


kvar 5 år, sist justert i 2022. Pengane kjem opprineleg frå Bergen Lysverker, i dag Eviny.

Namnet "kraft- og heimfallsfond" gir ei meir presis beskriving av fondet sitt opphav og føremål. Det 
viser at fondet er knytt til verdien av kraftproduksjon og heimfallsrettar i eit område. Eit kraftfond 
blir vanlegvis oppretta som ein del av ein avtale eller konsesjon mellom ein kraftprodusent og 
berørte myndigheiter eller lokalsamfunn. Midlane frå kraftfondet blir ofte nytta til å støtte lokal 
utvikling, næringsprosjekt, infrastruktur, miljøtiltak eller andre tiltak som gagnar det berørte området 
eller lokalsamfunnet.

Kraft- og heimfallsfond har ei spesifikk tilknyting til lokal energiproduksjon og verdiskaping. Namnet 
reflekterer fondets rolle med å sikre at verdiar som tidlegare tilhøyrde samfunnet framleis blir teke 
vare på og brukt til å fremje samfunnsinteresser. Dette gjer det enklare for ållmennheita å forstå 
føremålet og betydninga av fondet.

Saksopplysningar: 
Bakgrunn for saka: 
Det har skjedd store samfunnsendringar sidan 1994 og det er behov for å oppdatera vedtektene til å 
reflektere desse endringane. Eit fond sine vedtekter bør vere i samsvar med gjeldande lover og 
reglar. 
Sidan 1994 har det vore endringar i nasjonal og internasjonal lovgjeving som påverkar fondet si 
verksemd. Gruppeunntaket (GBER) vart vedteke av EU-kommisjonen i 2014. Dette gruppeunntaket 
fastset detaljerte reglar for når visse typar støtte vert rekna som foreinlege med EØS-avtale. 
Noreg er ein del av EØS og er forplikta til å følgje visse reglar og retningslinjer som er fastsette av 
EØS-avtalen. Dette inkludere reglar om offentleg støtte og god forvaltning av økonomiske ressursar 
(GBER). Vedtektene speglar desse retningslinjene for å sikre at fondet opererer i tråd med 
internasjonale standardar og unngår mogelege juridiske utfordringar.

Det er viktig å oppdatere vedtektene for å sikre at fondet opererer innanfor dei rettslege rammene 
og oppfyller nye krav og retningslinjer. I tillegg bør ein med jamne mellomrom revidere vedtektene 
slik at dei er innretta på eit vis som oppfyller dei føremåla kommunestyret ynskjer seg.

Vurderingar og konsekvensar: 
Rådmannen si vurdering er at revisjonen og dei endringar som er gjort samsvarer med dei 
utfordringar fondet med sitt føremål skal bidra til å løyse, og at dei vil kunne oppmuntre til brei 
deltaking frå næringsaktørar.  

Konklusjon:
Rådmannen har vurdert at det er føremålstenleg å gjennomføre ei revisjon av vedtektene frå 1994, 
og rår til at kommunestyret vedtek vedtektene slik dei ligg føre.


